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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

időpontja: 2018. augusztus 27. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

ülésterme 

(6769 Pusztaszer, Kossuth u. 45.) 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendes 

 

sorszáma: 2018/7 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

Kovács Andrásné tag 

Máté Gábor polgármester 

dr. Jaksa Tibor aljegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

- igazoltan: - 

- igazolatlanul: - 

 
Sági Mihály elnök: Megállapítom, hogy a három fős tagságból három fő jelenlétével 
határozatképesek vagyunk, ezennel a bizottsági ülést megkezdjük. Köszöntöm a jegyző urat, 
polgármester urat, Jéga Szabó Róbert vállalkozót. Kérdezem a bizottsági tagokat, hogy a három 
napirendi ponton kívül van-e más napirendi pontra javaslat? 
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Polgármester úr felé fordulok, hogy a traktoros pályázat elállással mi 
legyen? 
 
Máté Gábor polgármester: Igen a traktoros pályázattól való elállás, a múltkor erről nem 
hivatalosan beszéltünk, ahhoz hogy holnap hivatalossá tudjuk tenni a dolgot, kell egy képviselő 
testületi határozat, hogy elállunk. 
 
Sági Mihály elnök: Kérem a bizottság tagjait, aki ezzel a plusz napirendi ponttal elfogadja a 
napirendet, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
48/2018.(VIII.27.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
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1.) JÉGA 2000 Bt. határidő-módosítási kérelme 
2.) Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2018. évi költségvetéséről szóló 2/2018.(III.1.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
3.) Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
4.) Elállás a 1826654970-es projektazonosítóval a VP6-7.2.1-7.4.1.2-16 felhívás keretein belül 

beadott kérelem támogatói okiratának vonatkozásában 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
1. napirendi pont: JÉGA 2000 Bt. határidő-módosítási kérelme 
 
Sági Mihály elnök: Kezdjük az első napirendi ponttal, én kértem hogy itt a rendelő témáját 
tárgyaljuk és ott kezdjünk a rendelőnél. Kérésem volt polgármester úr felé hogy a vállalkozó is 
legyen jelen és köszönöm, hogy elfogadta a meghívást és eljött. Gondolom, minden bizottsági tag, 
megkapta a módosítási kérelmét a vállalkozónak. Robihoz fordulnék, hogy van-e más 
mondanivalód az előterjesztéssel a kapcsolatban? 
 
Jéga Szabó Róbert: Nincsen. 
 
Sági Mihály elnök: Akkor a bizottság tagjai, tiétek a szó. 
 
Kovács Andrásné tag: Elolvastam a kérelmet egy kérdésem, lenne a Robi felé, hogy ha jól értem, 
akkor a határidő szeptember 30. lenne akkora teljesen, elkészülne,  Ez az egyik. A másik meg hogy 
úgy gondolom mert nem az a lényeg nekünk hogy a vállalkozót sarokba szorítsuk de én úgy 
gondolom hogy azért a falut mi képviseljük és ezáltal én úgy gondolom hogy el tudunk tekinteni a 
kötbértől csak ha valami hátrány keletkezik ezáltal itt a határidő csúszás miatt bírság vagy 
kártérítés keletkezne akkor én azt úgy gondolom hogy a vállalkozó vállalja magára illetve az 
önkormányzat hárítsa át a vállalkozóra. Bízni kell abban hogy ne legyen ilyen. Én a magam részéről 
támogatom azt hogy tekintsünk el a kötbértől tényleg elég nyomott az építőipar helyzete nagyon 
kevés Szakember van talán építőanyag beszerzési problémák is, adódhatnak. Az időjárásra azért 
annyira nem tudnék apellálni. Kicsit túl vállalták magukat ilyen bárkivel, előfordulhat, de ha az 
önkormányzatot  ezáltal kár éri azt térítse meg a vállalkozó. Köszönöm szépen. 
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Nekem egy olyan kérdésem lenne én is, elolvastam ezeket, a ki 
tételeket, hogy mi miatt csúszott a beruházás, nekem az lenne a kérdésem, hogy ezt a pályázati  
elszámolást nem befolyásolja? A pályázati elszámolás mikor van? 
 
Máté Gábor polgármester: December 31. 
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én is azt mondom, hogy ilyen előfordulhat, hogy több tényező is van, 
ami gátolja a munka előrehaladását. Én is úgy gondolom, hogy részemről is nem gondoltam hogy 
ilyen gyorsan kötbért rójunk ki.  Én csak azt tudom tanácsolni, hogy legfeljebb kevesebbet vállalj 
be máskor, ha úgy látod, hogy nem tudsz vele megbirkózni, mert ennyi probléma adódhat. 
 
Máté Gábor polgármester: Annyit tennék hozzá, hogy a szerződésben is benne van, az hogy 
amennyiben az önkormányzatot hátrány éri azért a vállalkozónak felelnie kell, ha valami bírságot 
rónak ki az önkormányzatra valami ebből adódó hiányosság miatt. 
 
Kovács Andrásné tag: A fizikai befejezés időpontja szeptember 30. és az elszámolás november 
nem tudom mennyi, és ha valami oknál fogva csökkentik a megítélt támogatási összeget én arra is 
értettem nem csak arra, hogyha bírság vagy más egyéb tényező merül fel. 
 
Sági Mihály elnök: Köszönöm szépen. Mielőtt a Robinak adom a szót, annyit szeretnék mondani, 
hogy én is kikértem ezt a vállalkozói szerződést és ledöbbentem, rajta hogy Robi hogy merte 
vállalni a május 30-át, amikor ezt elolvastam. Bocsánatot kérek Robi. Ha innen indulok el a 
múltkori hangnem tekintetében, akkor már augusztus 20-áig és kaptál nyolcvan napot, és ha azt 
20000 Ft-jával szorozzuk az nem kis pénz. Nem ez a lényege ledöbbentem akkor amikor,  tudnod 
kell hogy kikértem a vállalkozói szerződést mert az önkormányzati képviselők részére ez nem 
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titkos. Én azt kérném tőled, hogy emberként kérem, hogy azért máskor picikét tisztelettudóbb  
legyél testületi ülésen, hisz ez a testület a falunak a választott emberei, mindegy, hogy kit hogy 
ítélünk meg, azért ezt a hat embert választották meg, ez a magánvéleményem. Én teljesen 
egyetértek a két bizottsági tag javaslatával, és kérdezem akkor tőled hogy ezt így el tudod 
fogadni? 
 
Jéga Szabó Róbert: Persze, tökéletes. 
 
Sági Mihály elnök: Akkor a javaslatom, hogy a bizottság elfogadásra javasolja a határidő 
módosítását szeptember 30-ra, az esetleges plusz fizetnivalók áthárításával. Ha egyetértetek, 
kérem, kézfelnyújtással jelezzük. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
49/2018.(VIII.27.)EB. határozat 
 
Tárgy: JÉGA 2000 Bt. határidő-módosítási kérelme 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadásra 
javasolja a Képviselő-testületnek a JÉGA 2000 Bt. határidő-módosítási kérelmét 2018. szeptember 
30-i határidővel, kötbér felszámítása nélkül, de azzal a kikötéssel, hogy amennyiben a kivitelezés 
késedelmes teljesítése miatt az Önkormányzatot bármilyen anyagi hátrány érné, azt hárítsa át a 
vállalkozóra. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
2. napirendi pont: Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2018. évi költségvetéséről 
szóló 2/2018.(III.1.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Sági Mihály elnök: Rátérünk a második napirendi pontra. Én azt gondolom ez a legkönnyebb 
rendeletalkotás módosításról. Én azt kértem a Henitől, hogy ne jöjjön el de ha van kérdés akkor a 
testületin itt lesz. 
 
Kovács Andrásné tag: Igazad volt hogy azt mondtad, hogy ne jöjjön el, mert igazából ez az, 
amire mindig azt szoktuk mondani és ez így is, van hogy az előző negyedévnek a pontosítása a 
számok tükrében.  Én végig olvasgattam érdekes dolgok, vannak amiket  év elején nem nagyon 
lehet látni.  Én a magam részéről elfogadásra fogom javasolni. 
 
Sági Mihály elnök: Voltam a Heninél ma délelőtt,  kérdezte hogy eljöjjön-e, mondtam neki hogy a 
bizottsági ülésre a testületi ülésre nem én döntök benne.  Ha egyetértetek vele, akkor a bizottság a 
módosítást elfogadásra javasolja. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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50/2018.(VIII.27.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2018. évi költségvetéséről szóló 2/2018.(III.1.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének a Képviselő-testületnek a községi 
Önkormányzat 2018. évi költségvetéséről szóló 2/2018.(III.1.) önkormányzati rendelet 
módosításáról szóló rendelet-tervezetet a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
3. napirendi pont: Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirend rendeletalkotás a szociális ellátásról.  Ez, ami kiment 
papír ezzel kapcsolatban voltam a Heninél  beszélgettünk róla. persze a testület dönthet benne de 
ha itt még megbeszéljük akkor szerintem már a testület így fogja elfogadni vagy így ahogy benne 
van vagy ahogy én elmondom. Azt beszéltük Henivel, hogy a beiskolázási segélyt meg emelhetjük 
még  2000 Ft-tal,  17000 F- ra de tudni kell hogy akkor decemberben a nyugdíjasok nem kapnak 
többet mint tavaly. Azt kellene nekünk megbeszélni most, hogy maradjon a 15000 Ft és  a tavalyi 
nyugdíjas összeget emeljük meg 2000 Ft-tal mert nekem mint nyugdíjasnak az volt a véleményem 
hogy a beiskolázáshoz a szülőknek talán  jobban járunk vele ha azt segítsük még 2000 Ft-tal mint 
a nyugdíjas  korosztályt. Ez, ami a Heni, és ami megbeszélésünk ő azt fogadja el, amit döntünk.  
Az én magán véleményem volt hogy a beiskolázást segítsük akkor a nyugdíjasok annyit, kapnak, 
mint tavaly, mert akkor marad a 15000 forint és a nyugdíjasok is 2000 Ft-tal, többet kapnak.  
 
Máté Gábor polgármester: Tavaly 12000 forintot kapott minden Pusztaszeri lakos, aki általános 
iskolába jár illetve a pusztaszeri  állandó lakos középiskolások.  Ezenkívül 10000 Ft-ot kapott 
minden 70 év feletti. Én úgy látom három lehetőség, van, mondta nekem is Heni, hogy simán meg 
emelhetjük minimum 15 ezerre és ezt én, nagyon tudnám támogatni. Azon kellene esetleg 
elgondolkodni, hogy az a plusz, ami még van, azzal mit tehetünk. Egyrészt tehetjük azt hogy 
méghozzá teszünk 2000-ret,  és akkor minden iskolást tudunk támogatni ez egy elég szép összeg 
már.  A másik lehetőség az hogy a korhatárt visszük lejjebb esetleg 65-re.  A harmadik lehetőség 
pedig az hogy ezzel a 2000 Ft-ból ezt a összejövő összeggel szintén gyerekeket támogathatjuk év 
vége környékén de az már differenciáltan ami elég komoly adatokat jelent azt nem egyszerű 
megoldani.  A legegyszerűbben a két megoldást számunkra ami a legkevésbé problémás hogy vagy 
emelünk még 2000 Ft-tal vagy lejjebb szállítjuk a nyugdíjasoknál. Az összeg marad továbbra is 
10000 de, olyan korosztályt választunk a korhatárnak, hogy a 10000 Ft-ba többen is beleférjenek. 
Ezen érdemes elgondolkodni. 
 
Sági Mihály elnök: Én mindennel egyetértek, ami elhangzott így is megemelték 3000 Ft-tal és a 
későbbiek folyamán, majd eldöntjük, hogy maradjon az a variáció, hogy odaadjuk a 70 év 
felettieknek plusz 2000 forintot, mert meg kell majd nézni itt a nyilvántartásban, hogy hányan 
vannak 70 év felettiek,  hányan estek bele több-e vagy kevesebb.  Én azt gondolom hogy az öt év 
nagyon nagy létszámot ölelne fel.  
 
dr. Jaksa Tibor aljegyző: Én arra lettem figyelmes, hogy együtt kezeli a bizottság ezt a két 
dolgot, hogy az iskoláztatási támogatás meg a nyugdíjasoknak a fűtési támogatás.  Most igazából 
az iskoláztatási támogatás van csak benne ebben a rendelet-tervezetben a korábbi évek 
gyakorlatának megfelelően.  Helyes, hogy együtt van kezelve, csak most nehogy véletlen 
belekeverjük ezt a dolgot. A fűtési támogatásként juttatott települési támogatás azt hiszem mindig 
az októberi vagy a novemberi testületi ülés része szokott lenni. Az elmúlt években azért ilyen 
visszatérő téma ez ilyen tájban ez az iskoláztatási támogatás, mert nem tudjuk, hogy mi van ezzel 
a pénzzel. Nem akarjuk leszorítani magunkat, hogy nehogy ne kapjunk ilyen pénzt, viszont az a 
meglátásunk, meg Mónika is mondta már, hogy lépten-nyomon  érdeklődnek a kedves szülők, mert 
számítanak erre a pénzre. Már botrány van belőle, mert az, akinek a gyereke Kistelekre jár 
iskolába, átíratják, annak nem jár, és már hőzöngés van.  
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Sági Mihály elnök: Abból maradt most több pénz a szociális alapból, hogy kevesebb lakhatási 
támogatást kellett Pusztaszer területén kiosztani és maradt Heni szerint pénz de vissza nem akarja 
küldeni, de ez viszont másra nem felhasználható.  Ezt, ha megmarad, akkor vissza kell küldeni és a 
lényeg, hogy minimális maradjon meg. Ebből azt akartam kihozni, hogy miből van ez a plusz pénz.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Olyan megfontolásból én maradnék már így is emelkedett 3000 Ft-tal 
olyan megfontolásból, hogy tényleg várják az emberek, és ha egyszer csak ez a pénzalap nem lesz 
és a hirtelen sokról, kellene lemondani, és én maradnék a 15000 Ft-nál és a többi a továbbiakban, 
eldől.  
 
Kovács Andrásné tag: Én is úgy gondolom, hogy miután ez már emelt összeg én is egyetértek 
Marikával abban és akkor év vége felé, majd kitalálunk valamit.  Lehet, hogy idén negyven 
nyugdíjas van az ötven helyett is annak függvényében, majd kiderül,  hogy mi maradt. Én azt a 
differenciálást nem tartom elvetendő ötletnek, mert nem mindegy hogy egy olyan gyereknek 
juttatunk 15000 Ft-ot, akinek mindene megvan vagy olyannak, akinek tényleg ebből veszik meg az 
iskolaszereket. Lehet, hogy karácsony előtt jól jönne nekik egy kis támogatás. 
 
Máté Gábor polgármester: Az mindenképpen egy megoldás tud lenni, hogy az időseknek a 
korhatárát addig tolom, lefelé amíg az összeget el nem használjuk,  és akkor több nyugdíjas tud 
kapni,  több embert fog érinteni.  
 
Kovács Andrásné tag: Én azt nem tolnám, lejjebb úgy megszokták, hogy 70 évesek kapnak.  
 
Sági Mihály elnök: A bizottság egyhangúlag támogatja a 15000 Ft-ot. Aki ezzel egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 3 fő 
A döntésből kizárt bizottsági tag neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás számszerű eredménye: 
3 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
51/2018.(VIII.27.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 
 

H A T Á R O Z A T  
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a helyi szociális 
ellátásokról szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet 
15000,-Ft támogatási összeggel a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
 
 
4. napirendi pont: Elállás a 1826654970-es projektazonosítóval a VP6-7.2.1-7.4.1.2-16 
felhívás keretein belül beadott kérelem támogatói okiratának vonatkozásában 
 
Sági Mihály elnök: Következő napirendi pontunk a traktorvásárlás. 
 
Máté Gábor polgármester: Igen a múltkor direkt ezért ültünk le,  hogy mi legyen ezzel 
kapcsolatosan. Az a tapasztalatunk hogy plusz még két-három vagy még annál is több millió 
forintot kellene beletenni és ez, mivel elég kényelmetlen, mert nem is nagyon van honnan ezért a 
múltkor arról beszéltünk, hogy akkor ezt elengedjük. Az akkori információk vannak.  Én még abban 
reménykedek egyébként most annyira tolják ezt a magyar falvak nevezetű akciót hátha annak 
keretében tapasztalva azt hogy jelentős mennyiségű önkormányzat nem tudta ezt a pályázatot 
úgymond megélni,  nem tudta hozzátenni a pluszokat.  Vannak önkormányzatok akik igen.  Én azt 
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HATÁROZATOK JEGYZÉKE 
 
Sorszám Tárgy Határidő 

48/2018.(VIII.27.)EB. határozat Napirendi pontok elfogadása azonnal 
49/2018.(VIII.27.)EB. határozat JÉGA 2000 Bt. határidő-módosítási kérelme azonnal 
50/2018.(VIII.27.)EB. határozat Rendelet-alkotás a községi Önkormányzat 2018. 

évi költségvetéséről szóló 2/2018.(III.1.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

azonnal 

51/2018.(VIII.27.)EB. határozat Rendelet-alkotás a helyi szociális ellátásokról 
szóló 1/2015.(II.27.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

azonnal 

52/2018.(VIII.27.)EB. határozat Elállás a 1826654970-es projektazonosítóval a 
VP6-7.2.1-7.4.1.2-16 felhívás keretein belül 
beadott kérelem támogatói okiratának 
vonatkozásában 

azonnal 

 






